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Vraag 1: Kunt u uitleg geven over de hoogte en nadere duiding van de reserve 
van € 450.000,00 die wordt gevraagd voor de ontwikkelingen voor 
wat betreft duurzaamheid? 

Het wordt voorgesteld om voor een bedrag van € 450.000 een bestemde reserve 
te vormen in verband met de wet- en regelgeving op het gebied van 
duurzaamheid voor een tweetal onderwerpen: 
1. Op dit moment wordt binnen de brandweer gebruik gemaakt van een 

fluorhoudend schuimvormende middel (SVM). In dit middel zit onder andere 
de stof PFAS die schadelijk is voor mens en milieu. In 2025 wordt het gebruik 
van fluorhoudend schuim verboden. Daarom is het noodzakelijk dat de 
komende jaren een overgang wordt gemaakt van fluorhoudend SVM naar 
fluorvrij SVM. Naast het inkopen van nieuw fluorvrij schuim zal het 
fluorhoudende schuim moeten worden afgevoerd, materialen worden 
aangepast op dit nieuwe schuim en zullen de brandweermedewerkers extra 
moeten worden getraind. De lasten hiervan bedragen in totaal € 300.000. 

2. Met betrekking tot diesel motor emissie (DME) geldt dat de wettelijke 
normering is gewijzigd. Hierdoor is het noodzakelijk dat aanpassingen aan 
panden en/of materieel de komende tijd plaatsvinden. Deze aanpassingen zijn 
nodig om de uitstoot van schadelijke uitlaatgassen te verminderen. Gezien de 
omvang van de aanpassing zal dit over meerdere jaren plaatsvinden. Uit een 
eerste onderzoek blijkt dat ongeveer € 150.000 nodig is om te voldoen aan de 
nieuwe normering. 

 

Vraag 2: U vraagt aandacht voor de financiële ontwikkelingen en geeft aan dat 
er prijsstijgingen worden verwacht. Aan welke prijsstijgingen moeten 
we hierbij denken? 

Op basis van aankondigingen en signalen van leveranciers zullen prijzen in 2022 en 
2023 hoger uitvallen dan de standaard indexering waar de VRGZ conform afspraak 
mee rekent. Prijsstijgingen bij materialen tot 20% zijn momenteel al merkbaar. Bij 
de energieprijzen is de stijging groter. Deze prijzen liggen vast voor 2022, maar op 
basis van de huidige tarieven is een stijging van 100% niet ondenkbaar. Dit werkt 
door in veel andere producten en dienstverlening. De exacte consequenties zijn 
nog niet te becijferen en in de VRGZ begroting 2023 ook niet gekwantificeerd, 
maar een aantal leveranciers heeft al aangegeven forse prijsstijgingen te 



verwachten. De VRGZ zal het bestuur tussentijds informeren over de 
ontwikkelingen op dit onderwerp. Dit effect wordt versterkt door de recentelijke 
ontwikkelingen in de Oekraïne. 
 

Vraag 3: Wat zijn de consequenties als blijkt dat de beschikbare 
weerstandscapaciteit niet toereikend is om de risico’s van de 
financiële gevolgen van de oorlog in Oekraïne te dekken? 

Naarmate de gecalculeerde risico’s zich daadwerkelijk voordoen zal de VRGZ 
hiervoor bezuinigingsmaatregelen moeten treffen of wordt de bijdrage van 
gemeenten hoger. 
 

Vraag 4: In de programmabegroting 2023 wordt m.b.t. cyberrisico’s (2.3.1.) 
benoemd dat is en wordt onderzocht of de VRGZ voldoende 
voorbereid is op cyberincidenten en in beeld gebracht is welke digitale 
risicovolle bedrijven in de omgeving aanwezig zijn. Heeft dit 
onderzoek al plaatsgevonden en zo ja, is de VRGZ voldoende 
voorbereid op cyberincidenten? En … heeft de inventarisatie van 
digitale risicovolle bedrijven die in de gem. Buren zijn gevestigd al 
plaatsgevonden en zo ja, wat zijn hiervan de resultaten? 

Het onderzoek is momenteel nog gaande. Voor wat betreft informatieveiligheid 
werd in 2020 het normenkader voor alle overheden, de Baseline 
Informatiebeveiliging Overheid (BIO), van kracht. De nadruk ligt in deze nieuwe 
norm veel meer op risicomanagement. In juni 2021 hebben alle veiligheidsregio’s 
zich gecommitteerd aan de ambitie om per 1 januari 2023 aan de BIO te voldoen. 
Het voldoen aan de hiervoor genoemde baseline is randvoorwaarde om 
aangesloten te blijven op de Nederlandse vitale infrastructuur, en daarmee 
aangesloten kunnen worden op het vertrouwelijke informatie-
uitwisselingssysteem van het Nationaal Cyber Security Centrum (NCSC). In 2021 is 
een interim CISO bij de VRGZ gestart om deze ambitie met de organisatie te gaan 
realiseren. Het voornemen is de CISO-functie permanent in te vullen.  

 

Vraag 5: Heeft de VRGZ al afspraken gemaakt met het kabinet over de kosten 
die een gemeente gemaakt worden als gevolg van cyberincidenten? 
 

Hier is ons niets over bekend. 

Vraag 6: Heeft een verkenning van welke invloeden criminaliteit heeft op de 
fysieke leefomgeving (2.3.2.) en de veiligheid van inwoners al 
plaatsgevonden en zo ja, worden als gevolg van de uitkomst in 2023 
actiepunten opgepakt? 

De verkenning vindt plaats in 2022 en is daarmee nog niet afgerond. Afhankelijk 
van de uitkomsten van deze verkenning worden in 2023 actiepunten opgepakt. 

 

Vraag 7: Het kabinet heeft een mededeling gedaan dat de kosten die gemaakt 
worden voor de opvang van Oekraïense vluchtelingen integraal 
worden vergoed. Wat betekent dit en zijn over de wijze van 
vergoeden al nadere afspraken gemaakt??            

Uitgangspunt van integraal vergoeden is dat het kabinet van rijkswege de kosten 
die gemaakt zullen worden door gemeenten zal vergoeden. Over de wijze van 
vergoeden zullen echter nog nadere afspraken worden gemaakt. In verband met 
deze uitspraak van de Tweede Kamer over de integrale vergoeding, is er geen 
bedrag opgenomen in de risicobuffer. 

 


